



إرشادات عامة

General Guidelines



للجمال عنوان
#اكتشف_عُمان

Beauty Has An Address
#experienceoman

Dear Visitor

Please follow the below guidelines for a safe and enjoyable visit



Dressing conservatively is appreciated. Clothing that covers knees and shoulders are required for men and women.



Basic rules of courtesy impose on people to respect Oman's calm and tranquility . Keep noise to minimum.



Ask for permission before photographing people or entering private premises as it is considered intrusive and inappropriate.



Help keep Oman litter-free. Make sure litter goes in its designated locations.



Ensure your guide has valid tour guide license issued by the Ministry of Tourism.



Village Visits: Practices that threaten wildlife and biodiversity are strictly prohibited. Picking fruits and vegetables is considered inappropriate . Keep in mind it is a source of income for villagers.



Do not contaminate any water source. Villagers depend on traditional water systems for drinking and agriculture.



Keep to designated paths when exploring villages and surrounding areas.



Make sure you park your vehicle in the designated areas to ensure villagers are not inconvenienced.



Always camp on high ground. Avoid valleys which are susceptible to flash floods.



Desert Safari: Vehicles must be equipped with GPS trackers and safety equipment.

It is advised to travel only with a qualified tour guide and in groups with more than one vehicle.



Off Road Travel: Use only 4WD vehicles for off-road travel. Avoid travelling off-road alone, and ensure you carry spare tyres and plentiful supplies of food, water and fuel. Notify others of your plans and expected time of return.



Cruising: Use only licensed tourism boats to ensure compliance with safety requirements. Each passenger should be equipped with a top quality life vest.



Trekking: Be aware of the length and difficulty of a trail before setting off. Ensure you have sturdy shoes and adequate supplies of food and water. Please do not trek alone.



Keep away from valleys and beaches prone to flash flooding as they might endanger your safety.

أخي السائح

الاستمتاع برحلة آمنة وشيئة يرجى اتباع الإرشادات التالية:



ارتداء الملابس المحتشمة والمتناسبة مع العادات والتقاليد المحلية يعكس احترامك لثقافة وتقاليد المجتمع العماني. يجب على الرجال والنساء على السواء ارتداء ملابس محتشمة تغطي الكتفين والركبتين.



تفرض قواعد السلوك العام على الجميع في عُمان احترام الهدوء، ومراعاة عدم إزعاج الآخرين. تجنّب إحداث ضجة دون سبب، واحرص على خفض الموسيقى إلى الحد الأدنى.



اطلب الإذن قبل تصوير الأشخاص أو دخول الممتلكات الخاصة لئلا يُعتبر تصرفك فظاً ولتجنّب انتهاك الخصوصية.



ساهم في الحفاظ على نظافة بلدنا. تأكد من وضع القمامة في أماكنها المخصصة.



تأكد أن مرشدك السياحي يحمل رخصة سارية المفعول صادرة عن وزارة السياحة.



استكشاف القرى: يُمنع منعاً باتاً القيام بالممارسات التي تهدّد الحياة البرية والتنوع البيولوجي. يعتبر قطف الفواكه والخضروات سلوكاً غير مقبول كونها ممتلكات خاصة تشكّل مصدر دخل أساسي للسكان المحليين.



تجنّب تلويث مصادر المياه بكافة أنواعها. يعتمد السكان المحليون على شبكات المياه التقليدية للشرب والزراعة.



التزم بالمسارات المخصصة للرحلات الاستكشافية إلى القرى والمناطق المحيطة بها.



تأكد من ركن سيارتك في المناطق المخصصة للسيارات لضمان عدم إزعاج السكان المحليين.



احرص على اختيار مكان مرتفع للتخييم. تجنّب التخييم في بطون الأودية التي قد تجري بصورة مفاجئة.



رحلات السفاري الصحراوية: يجب أن تكون المركبات مزودة بنظام تحديد المواقع ومعدات السلامة. يُنصح بالسفر فقط مع مرشد سياحي مختص وفي مجموعة من أكثر من مركبة واحدة.



القيادة على الطرقات الوعرة: استخدم فقط سيارات الدفع الرباعي للقيادة على الطرقات الوعرة. تجنب السفر بمفردك وتأكد أنك تحمل الإطارات الاحتياطية وكمية كافية من الطعام والماء والوقود. أبلغ الأشخاص المقربين عن وجهتك والوقت المتوقع لعودتك.



الرحلات البحرية: تعامل فقط مع القوارب السياحية المرخصة لضمان توفّر متطلبات السلامة المقررة قانوناً. يجب تزويد كل راكب بسترة نجاة عالية الجودة.



المشي في المسارات الجبلية: تأكد من معرفتك المسبقة لمدى طول وصعوبة المسار. احرص على ارتداء الحذاء اللائم والتزوّد بكمية كافية من الطعام والماء. لا تغامر بالسير بمفردك.



يرجى عدم الاقتراب من الشواطئ والأودية التي قد تشكل خطراً على سلامتك بسبب ارتفاع منسوب المياه فيها.

For further information on any particular service; please e-mail us.

f @omanMht

www.mht.gov.om

للمزيد من المعلومات حول أي خدمة معينة؛ يرجى مراسلتنا عبر البريد الإلكتروني.

@omanMht f @

www.mht.gov.om